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خبر

آلودگی نفتی در آب معضلی است که امروزه در بیشتر 
دریاها گریبانگیر موجودات وابسته به این اکوسیستم از 
جمله  پرندگان،  پستانداران و ماهی ها و ... و همچنین 
طریق  از  می تواند  نفتی  آلودگی  است.  شده  انسان ها 
ریختن نفت، ترکیدن لوله های نفت و سایر تصادفات 

صنعتی ایجاد شود.
ریزش  های نفتی در آب معمولا به دو صورت پایدار و 
به سرعت  نفت  ناپایدار  در حالت  دارند.  ناپایدار وجود 
تمایل به پراکندگی در سطح آب دریا دارد و در نوع پایدار 

چنین تمایلی را نسبت به سطح آب ندارد.  
شناسی  اقیانوس  ملی  پژوهشگاه  اطلاعات  براساس 
و علوم جوی، زمانی که نفت وارد محیط آبی می شود 
از جمله فیزیکی، شیمیایی و  به شکل های متفاوتی 
بر  و  تحول می شود  و  تغییر  دچار  زیستی  فرایندهای 
محیط آبی اثر می گذارند. به محض ورود آلودگی نفتی 
به محیط های آبی، فرآیند تغییرات فیزیکی و شیمیایی 
آغاز و این مراحل شامل مراحل تبخیر، گسترده شدن 
یا انتشار، امولسیون سازی، تجزیه و فساد، تبادل های 

هوایی و دریایی و ته نشینی می شود.
اغلب  نفت  ترکیبات  از  برخی  اکسیداسیون شیمیایی 
به کمک نور خورشید صورت می گیرند. ترکیبات تجزیه 
شده این فرایندها شامل توده های شناور قیر مانند، حل 
شدگی و ذره ذره شدن مواد هیدروکربنی در ستون و 
سطوح آبی و مواد ته نشین شدن در بستر دریا می شوند. 
همراه فرآیندهای فیزیکی و شیمیایی، فرایند زیستی 
نیز به آرامی به صورت می پذیرد. از مهمترین فرایندهای 
میکرو  توسط  نفتی  مواد  تجزیه  به  می توان  زیستی 
ارگانیسم ها و تبدیل به دی اکسید کربن و یا مواد آلی در 
فاز حد واسط، اکسیداسیون، حمل به سطوح بالای آب 
توسط ارگانیسم های بزرگ و متابولیت ها، ذخیره سازی 

و تخلیه اشاره کرد.
لکه های نفتی انتقال یافته به زیر آب در تماس بیشتری 
با آبزیان زیر دریا هستند بنابراین این نوع آلودگی در مدت 

زمان کم آثار زیانباری به بار می آورند. پس از نشت نفت، 
میکروب های تجزیه کننده مواد نفتی فعال تر می شود و 
در نتیجه میزان اکسیژن محلول کاهش می یابد. کاهش 
اکسیژن محلول اکسیژن رسانی به بافت های آبزیان را تحت 
الشعاع قرار می دهد که این خود ناهماهنگی و عدم تعادل 

و بروز آسیب های جدی به آبزی را به همراه دارد.
نحوه انتقال آلودگی نفتی در زنجیره غذایی هنوز کاملًا 
مشخص نیست. هر چند عقیده بر این است که آلودگی 
نفتی رخ داده در منطقه ای به عنوان یک میراث آلودگی 

در منطقه وجود خواهد داشت.
به  که  است  عواملی  مهم ترین  از  یکی  نفتی  آلودگی 
خلیج فارس آسیب می رساند. به دلیل اینکه بستر دریا 
محل میدان های نفتی و گازی و از طرفی محل تردد 
شناورهای بسیار زیادی از جمله نفتکش ها است. خلیج 
فارس در معرض آلودگی نفتی قرار دارد و  در طول سال 
به دلیل نشت مواد نفتی آسیب های گاهی جبران ناپذیر 

به سیستم دریا وارد می شود.  

آلودگی نفتی در خلیج فارس یکی از عواملی است که 
باعث شده تمام پنج گونه لاک پشت دریایی موجود 
همچنین  گیرند  قرار  انقراض  معرض  در  کشور  در 
آلاینده هایی که باعث تهدید حیات پستانداران دریایی 
می شود می تواند ناشی از مواد نفتی یا مواد شیمیایی 
باشد که از طریق پساب کارخانه ها و پساب فاضلاب ها 
وارد دریا می شود علاوه بر این لاستیک، پلاستیک و 
سایر زباله هایی که در دریا رها می شوند باعث خفگی 
آن ها می شود و به مرور زمان با خرد شدن به قطعات 
کوچک، مواد سمی و نفتی از خود برجای می گذارند 
دریایی  پستانداران  غذایی  منابع  آلودگی  باعث  و 

می شوند.
سالانه بیش از ۵۵ هزار شناور نفتی، تجاری، ماهیگیری 
همچنین  می کنند.  تردد  فارس  خلیج  در  نظامی  و 
بیشترین آلودگی نفتی در دریای خزر از سوی همسایگان 
شمالی این دریا تولید می شود که به دلیل شیب خزر این 

آلودگی ها به سمت ایران پیشروی می کند.

مدیرعامل صندوق بازنشستگی کشوری از فراهم شدن 
امکان پرداخت ۲۴ ساعته هزینه های درمانی بازنشستگان 
و وظیفه بگیران تحت پوشش بیمه تکمیلی این صندوق 
تا سقف ۵۰۰ هزار تومان در مراکز استان ها و شعب اصلی 
و تا ۷۲ ساعت در سایر شعب و نمایندگی های آتیه سازان 

خبر داد.
اکبر افتخاری با اعلام این خبر افزود: طبق توافقی که با 

شرکت بیمه آتیه سازان حافظ داشتیم، مقرر شد از روز 
شنبه ۱۲ تیرماه ۱۴۰۰ هزینه های بیمه درمانی بازنشستگان 
صندوق  تکمیلی  بیمه  پوشش  تحت  وظیفه بگیران  و 
بازنشستگی کشوری که مبلغ آن کمتر از پنج میلیون 
ریال )۵۰۰ هزار تومان( باشد، به صورت مستقیم و یک 
روزه در مراکز استان ها و شعب اصلی و تا سه روز در سایر 

شعب و نمایندگی های این شرکت پرداخت شود.

وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی اعلام کرد: با 
از هموطنان مبتلا به کووید۱۹ در  نفر دیگر  فوت ۱۲۷ 
شبانه روز گذشته، تعداد جان باختگان این بیماری در 

ایران به ۸۴ هزار و ۵۱۶ نفر رسید.
آموزش  و  درمان  بهداشت،  وزارت  روابط عمومی  مرکز 
پزشکی در اطلاعیه ای اعلام کرد: در شبانه روز گذشته و 
بر اساس معیارهای قطعی تشخیصی، ۱۳ هزار و ۸۳۶ 
بیمار جدید مبتلا به کووید ۱۹ در کشور شناسایی شد که 
هزار و ۵۶۱ نفر از آنها بستری شدند و مجموع بیماران 
کووید۱۹ در کشور به ۳ میلیون و ۲۳۲ هزار و ۶۹۶ نفر 

رسید.

وزارت بهداشت در این اطلاعیه افزود: تاکنون ۲ میلیون 
۹۰۲ هزار و ۱۴۰ نفر از بیماران، بهبود یافته یا از بیمارستانها 
ترخیص شده اند. سه هزار و ۱۹۶  نفر از بیماران مبتلا به 
کووید۱۹ نیز در بخش های مراقبت های ویژه بیمارستانها 
تحت مراقبت قرار دارند و ۲۳ میلیون و ۸۰۶ هزار و ۴۵۲ 

آزمایش تشخیص کووید۱۹ در کشور انجام شده است.
وزارت بهداشت همچنین اعلام کرد: تاکنون چهار میلیون 
یک  و  کرونا  واکسن  اول  دوز  نفر  و ۲۸  هزار  و ۴۴۷ 
میلیون ۷۵۴ هزار و ۵۴۵ نفر نیز دوز دوم را تزریق کرده 
و واکسینه شده اند. مجموع واکسن های تزریق شده در 

کشور به ۶ میلیون و ۲۰۱ هزار و ۵۷۳ دوز رسید.

آلودگی نفتی، معضلی بزرگ برای محیط زیست؛

درباره مخاطرات آلودگی نفتی در آب چه می دانید؟

»مدیرعامل صندوق بازنشستگی کشوری« خبر داد:

تسریع در پرداخت هزینه های بیمه تکمیلی بازنشستگان تا سقف۵۰۰ هزار تومان

تعداد بهبودیافتگان کرونا به ۲ میلیون ۹۰۲ هزار و ۱۴۰ تن رسید

محیط زیست

رفاه و تأمین اجتماعی

کرونا در ایران

اندراحوالات گستاخی های نمایندۀ عالی دولت؛ 
چگونه ولی نعمت مسئولان، 

»بی شعور« شدند!؟
دهانِ  از  که  باری  آخرین 
جناب »احمدعلی موهبتی« 
و  سیستان  استاندار   -
شد،  دُرافشانی   - بلوچستان 
بیست و چهارم دی ماه سال 
نمایندۀ  جناب  که  بود   ۹۹
عالی دولت، در جلسه شورای 
برنامه ریزی و توسعه استان، 
نسبت به خبرنگاران توهین بی شرمانه ای کرد، آقای نمایندۀ 
عالی دولت در حاشیه این جلسه، به بهانه گلایه از گزارش 
انتقادی یکی از خبرنگاران، گفته بود:»خبرنگاران کار مگس 
را می کنند، نه کار زنبورعسل را و اگر جایی فضله ای باشد 

می روند و روی آن می نشینند«.
اما درست ۱۶۹ روز بعد، جنابشان به خاطر نبودن در کادر 
تصویر مصاحبه با »ایرج حریرچی« - معاون وزیر بهداشت - 
اظهارات و توهین های تاسف برانگیزی را نسبت به خبرنگار 
زمانی  استاندار  اهانت های جناب  برد،  کار  به  صداوسیما 
صورت گرفت که وی قصد مصاحبه اختصاصی از معاون کل 
وزارت بهداشت و درمان را داشت و چون استاندار سیستان 
و بلوچستان در کادر تصویر حضور نداشت، نمایندۀ دولت، 
خبرنگار را با القاب زشت و زننده مورد توهین قرار داد و او را 
بی ادب و بدون درک و شعور خطاب کرد، تا نشان دهد، نه 
تنها نسبت به اهانت بی شرمانه چند ماه گذشته خود، متنبه 
نشده، بلکه حالا با گستاخی بیشتری بدون هیچ ملاحظه ای 

اظهار فضل می کند.
از حادثۀ ناگوار سقوط  همین چندی پیش بود که پس 
اتوبوسِ حامل خبرنگاران محیط زیست و از دست دادن دو 
تن از خبرنگاران زحمتکش محیط زیست کشورمان، حجت 
الاسلام قریشی - امام جمعه ارومیه - در ذم و نکوهش 
اینکه »چرا این همه تسلیت به خاطر فوت دو خبرنگار گفته 
می شود«)!( گفته بود:»چون آقایان از خبرنگاران می ترسند 
ببرند، این همه به صف شدند و پیام  را  آنان  آبروی  که 
صادر کردند؟ این حرکت شایسته جامعه اسلامی نیست و 
خبرنگاران باید خودشان معترض آن باشند«! حقیقتا ترس 
و اضطراب که هیچ، ما حتی ذره  و ابسیلونی »احترام« و 
»رعایت حقوق اولیۀ انسانی« در مواجهۀ با خبرنگاران از سوی 

بسیاری از مسئولان نمی بینیم!
نکته عجیب اینجاست مسئولانی که به فرموده بنیانگذار 
فقید انقلاب حضرت امام خمینی)ره( »نوکر مردم« هستند، 
حالا با چه معیار و مشخصه ای، با مردمی که از نگاه مقام 
شده اند،  خطاب  مسئولان  نعمت«  »ولی  رهبری  معظم 
این شکل رفتار می کنند؟ رسالت کاری یک خبرنگار،  به 
مطالبه گری حق هم نوعانش است، خبرنگار از مردم است و 

توهین به مردم، هیچگاه قابل قبول نخواهد بود.
اما در وهلۀ اول، باتوجه به اینکه این رفتار زننده، برای بار 
دوم از سوی استاندار سیستان و بلوچستان تکرار شده است، 
مهم ترین درخواست اصحاب رسانه، برخوردی قاطع با جناب 
نمایندۀ عالی دولت است و با توجه به پیشینه ایشان که 
گویا بویی هم از فرهنگ عذرخواهی نبرده است، امیدواریم 
جدا از تمامی این مسائل، این بار برخوردی قانونی با این 
مقام مسئول صورت گیرد تا برای یکبار هم که شده، برخوردِ 

قاطع، درس عبرتی برای این دست نامسئولان کشور شود.
اما درست در زمانی که اصحاب رسانه، در غم از دست دادن 
دو تن از همکارانشان به سوگ نشسته اند که این غم عظیم، 
حاصل سوء مدیریت همین دست مسئولانی بود که در هر 
شرایطی خود را محق می دانند و حتی در صورت تخلف هم 
از شمایلِ حق به جانبی خود دست برنمی دارند، اما حالا 
پس از گذشت چند روز از آن حادثه تلخ و جانکاه، یک مقام 
رسمی کشور، به خود اجازه چنین توهین های بی شرمانه ای 
را در مقابل یک خبرنگار می دهد، گرچه جای تامل برانگیز 
داستان آنجاست که همین جناب مسئول، ید طولایی را در 

اهانت به اصحاب رسانه دارد.

سرمقاله

»دنیای هوادار« یاد و خاطره شهدا به ویژه 
شهید محمدجواد آخوندی  را گرامی می دارد

مهرداد تیموری

 مدیرمسئول
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جامعه

کارت  تا  است  کرده  مکلف  را  بانک  پنج  مرکزی  بانک 
اعتباری هفت میلیونی )کارت رفاهی( برای متقاضیان 

صادر کنند که سود تسهیلات این کارت ۱۸ درصد است.
به تازگی بانک مرکزی شیوه نامه صدور کارت رفاهی را 
به پنج بانک ملت، ملی، تجارت، صادرات و رفاه کارگران 
ابلاغ کرده است که طبق آن هر یک از این بانک ها باید تا 
سقف ۲۰۰ هزار فقره کارت رفاهی صادر کنند و طبق اعلام 
مدیراداره اعتبارات بانک مرکزی تاکنون بانک ملی به طور 
مقدماتی صدور کارت هفت میلیونی رفاهی را آغاز کرده 
است و حداکثر تا دو هفته آینده سایر بانک های عامل 
نیز این امکان را خواهند داشت که کارت های رفاهی را در 

اختیار متقاضیان قرار دهند.
 تمامی اشخاص حقیقی از جمله دارندگان سهام عدالت 
که تاکنون هیچ میزان از سهام خود را نفروخته اند و همه 

سرپرستان خانوار که حداقل یکی از یارانه های نقدی یا 
معیشتی را دریافت می کنند، می توانند تا سقف هفت 

میلیون تومان کارت رفاهی دریافت کنند. 
در این بین، ۶۰ درصد ارزش روز سهام عدالت ) بر اساس 
و  وجوه(  تسویه  و  مرکزی  گذاری  سپرده  اعلام شرکت 
حساب های یارانه نقدی و معیشتی طبق اعلام سازمان 
هدفمندسازی یارانه ها و با در نظر گرفتن کسورات مربوط 
به اقساط وام های پرداخت شده قبلی، می تواند به عنوان 
وثیقه های  قابل قبول از مشتری مورد پذیرش قرار گیرد. 

مهلت  و  درصد   ۱۸ رفاهی  کارت  تسهیلات  سود  نرخ 
بازپرداخت آن نیز ۱۸ ماهه است که با احتساب سود ۱ 
میلیون و ۲۰۰ هزار تومان بر مبلغ  هفت میلیونی کارت 
رفاهی هر یک از دریافت کنندگان این کارت باید ماهانه 

تقریبا ۴۵۸ هزار تومان بپردازند. 

البته، طبق اعلام بانک مرکزی در آینده نزدیک به جز پنج 
بانک ذکر شده سایر بانک ها نیز به صدور کارت رفاهی 

اقدام خواهند کرد.

رئیس سازمان هواپیمایی از بازگشت قیمت بلیت هواپیما 
شرکت های  به  جدی  اخطار  از  پس  قبلی  نرخ های  به 

هواپیمایی خبر داد.
تورج دهقانی زنگنه با اشاره به افزایش غیرقانونی قیمت 
بلیت هواپیما توسط ایرلاین های داخلی، یادآور شد: اواخر 
آبان ماه سال گذشته شورای عالی هواپیمایی با افزایش ۱۰ 

درصدی قیمت بلیت پروازهای داخلی موافقت کرد.
وی ادامه داد:  تا حالا هم این شورا هیچ مجوزی برای 
افزایش قیمت بلیت هواپیما نداشته و اقدام شرکت های 

هواپیمایی تخلف بود.
معاون وزیر راه و شهرسازی با بیان این که پس از تذکر 
جدی وزیر راه و شهرسازی و سازمان هواپیمایی کشوری، 

قیمت بلیت به نرخ های قبلی بازگشت، افزود: به جز دو 
ایرلاین که یکی از آنها دولتی بود پس از تذکر ما قیمت های 
خود را کاهش دادند و ایرلاین دولتی نیز اخیرا این کار را 

انجام داد.
دهقانی زنگنه با هشدار به شرکت های هواپیمایی تاکید کرد: 
در صورت تکرار این اتفاق، ایرلاین ها به تعزیرات حکومتی 

معرفی خواهند شد.
وی با اشاره به شرایط کرونایی کشور،  بیان کرد:  به دلیل 
افزایش هزینه ها و محدودیت های ناشی از کرونا، مشکلات 
سازمان  است.  آمده  وجود  به  ایرلاین ها  برای  عدیده ای 
هواپیمایی به این مسائل واقف است و در زمان مقرر 
برنامه هایی را برای حمایت از ایرلاین ها اجرایی خواهد کرد.

یکی از مأموریت های بازار سرمایه از جمله فرابورس ایران 
تأمین مالی از طریق این بازار برای شرکت های فرابورسی، 
سایر  و  مسکن  تسهیلات  تاوراق  برای  خانوارها  دولت، 
نهادهای عمومی است. تامین مالی در فرابورس از طریق 
عرضه اولیه سهام شرکتها، انتشار اسناد خزانه اسلامی، اوراق 
حق تقدم مسکن، افزایش شناوری سهام، پذیره نویسی 
سهام و افزایش سرمایه شرکتها انجام می شود. براین اساس 
سال 1399 از محل عرضه اولیه سهام شرکت ها در فرابورس 
ایران 12 هزار و 201 میلیارد تومان تأمین مالی شد که 

نسبت به 2297 میلیارد تومان سال قبل خود از رشدی 
معادل 431 درصد برخوردار بود. یکی دیگر از ابزارهایی که 
به تأمین مالی از طریق فرابورس کمک کرده فروش اسناد 
خزانه اسلامی است که عمدتاً از سوی دولت منتشر شده 
و توسط صندوق های سرمایه گذاری و شرکت های حقوقی 
خریداری می شود که از این محل سال گذشته 38 هزار و 
964 میلیارد تومان تأمین مالی شد که نسبت به رقم 33 
هزار و 123 میلیارد تومان سال قبل از رشدی معادل 18 
درصد برخوردار بود. همچنین پذیره نویسی، اوراق و سهام 

یکی دیگر از روش های تأمین مالی از فرابورس است. سال 
گذشته از این محل 132 هزار میلیارد تومان از فرابورس 
تأمین مالی شد که این رقم نسبت به 37 هزار و 657 
میلیارد تومان سال قبل از رشدی 251 درصد برخوردار بوده 
در  حاضر  شرکت های  سرمایه  افزایش  همچنین  است. 
فرابورس یکی از روش های  تأمین مالی در این بازار به شمار 
می رود که در سال 99 از این محل 11 هزار و 242 میلیارد 
تومان تأمین مالی شد که نسبت به رقم 3532 میلیارد 

تومان سال قبل از 218 درصد رشد برخوردار بوده است.

اعلام کرد: در  یارانه ها  مدیرعامل سازمان هدفمندسازی 
روزهای اخیر 2100 میلیارد ریال از منابع نقدی این سازمان 
برای بخش سلامت و درمان به اورژانس و دانشگاه های 

علوم پزشکی اختصاص یافت.
امید حاجتی با اشاره به پرداخت منابع هدفمندی یارانه ها 
برای بخش سلامت و درمان اظهار داشت: در روزهای اخیر 
مبلغ 1000 میلیارد ریال به حوزه بهداشت و درمان کشور از 
محل منابع نقدی سازمان هدفمندسازی یارانه ها پرداخت 

شد.
مدیرعامل سازمان هدفمندسازی یارانه ها در مورد جزئیات 

این پرداخت ها افزود: با در نظرگرفتن اهمیت ویژه سلامت 
هموطنان عزیز و به منظور تکمیل طرح بیمارستان سوانح 
سوختگی و سرطان مرکز درمانی کوثر شهرستان سمنان 
مبلغ 500 میلیارد ریال به دانشگاه علوم پزشکی، خدمات 
بهداشتی و درمانی سمنان و مبلغ 500 میلیارد  ریال  دیگر را 
به طرح تکمیل، تجهیز و بهره برداری از بخش اورژانس مرکز 
قلب تهران بزرگ به مرکز آموزش، تحقیقاتی و درمانی قلب 
و عروق تهران از محل منابع مالی سازمان هدفمندسازی 

یارانه ها پرداخت شده است.
اورژانس  سازمان  برای  منابع  واریز  از  همچنین  وی 

کشور و دانشگاه علوم پزشکی استان اصفهان خبر داد 
و اعلام کرد:  به منظور ارتقاء کیفیت مراقبت در خدمات 
اورژانس کشور و تسریع در خدمات مرتبط این سازمان 
مبلغ 1000 میلیارد ریال به سازمان اورژانس کشور بابت 
تعمیر، به روزرسانی و تجهیز آمبولانس های این سازمان 
و همچنین مبلغ 100 میلیارد ریال برای مقابله با بیماری 
سالک و آلوده شدن 7 شهرستان استان اصفهان به منظور 
جلوگیری از شیوع بیشتر و کنترل بیماری به دانشگاه 
اصفهان  درمانی  و  بهداشتی  خدمات  پزشکی،  علوم 

تخصیص یافت.

کارت رفاهی با سود تسهیلات 1۸ درصدی؛

اعلام جزئیات اقساط کارت اعتباری ۷ میلیون تومانی

»رئیس سازمان هواپیمایی کشور« خبر داد:

قیمت بلیت هواپیما به نرخ های قبلی بازگشت

مجموع تأمین مالی صورت گرفته 194 هزار و 502 میلیارد تومان رسید؛

تأمین مالی 195 هزار میلیارد تومان از فرابورس در سال گذشته

»مدیرعامل سازمان هدفمندسازی یارانه ها« خبر داد:

پرداخت 2100 میلیارد ریال از منابع هدفمندی برای سلامت و درمان

اقتصاد

برای خرید 60 هزار تن گندم نانوایی؛

ایران برای خرید گندم در مناقصه 
بین المللی شرکت کرد

تاجران اروپایی اعلام کرده اند که ایران برای خرید 60 هزار 
تن گندم نانوایی در مناقصه بین المللی شرکت کرده است. 
محموله هایی که طرف های ایرانی به دنبال خرید هستند 
مهلت  آخرین  است،  سپتامبر  و  اگوست  ماههای  برای 
پیشنهاد قیمت برای این مناقصه روز گذشته چهارشنبه 30 

ژوئن بود.
بر اساس این گزارش، حجم مناقصه ای که ایران شرکت 
کرده به صورت اسمی است و این کشور می تواند بیش از 

تناژ قید شده نیز خریداری کند.
محمود واعظی رئیس دفتر رئیس جمهور پیش از این اعلام 
کرده بود: امسال خرید تضمینی گندم به 5 میلیون تن می 
رسد که سال گذشته 8 میلیون تن خریداری شده بود و 

دولت تصمیم گرفته مابه التفاوت این رقم را وارد کند.
سال گذشته هم دولت حدود سه میلیون تن گندم وارد 
کرده بود و برخی کارشناسان پیش بینی می کنند که امسال 
دولت حداقل باید 5 میلیون تن گندم وارد کند تا نیاز کشور 

تامین شود.

»مدیرکل حمل و نقل مسافری سازمان 
راهداری و حمل و نقل جاده ای« بیان کرد:

سالانه 1۸0 میلیون مسافر از طریق 
ناوگان عمومی جابه جا می شوند

مدیرکل دفتر حمل و نقل مسافری سازمان راهداری و حمل 
و نقل جاده ای گفت: قیمت مینی بوس و  ون به یک و نیم 

میلیارد تا ۲ میلیارد و ۳۰۰ میلیون تومان رسیده است.
 داریوش باقر جوان مدیرکل دفتر حمل و نقل مسافری سازمان 
راهداری و حمل و نقل جاده ای، با بیان اینکه با همکاری 
وزارت صمت متعهد شده ایم که ناوگان حمل و نقل مسافری 
از جمله اتوبوس و سواری کرایه را تامین کنیم، افزود: در 
بخش سواری کرایه که هیچ مشکلی وجود ندارد اما در بخش 
اتوبوس و مینی بوس با مشکلات بسیاری روبه رو هستیم که 

باید سعی کنیم این کمبود هرچه سریع تر رفع شود.
مدیر کل دفتر حمل و نقل مسافری سازمان راهداری اظهار 
کرد: هم اکنون قیمت مینی بوس و  ون به یک و نیم میلیارد 
تا ۲ میلیارد و ۳۰۰ میلیون تومان رسیده است، بنابراین باید 
حتماً ارزش افزوده و امکان بازگشت سرمایه برای سرمایه گذار 

وجود داشته باشد تا بتوان در این بخش سرمایه گذاری کرد.
او با بیان اینکه توصیه می کنیم که در بخش مسافری  به این 
موضوعات توجه شود، گفت:  دستگاه های ذیربط واقعاً باید 
در این زمینه اقدامات لازم را انجام دهند تا سرمایه گذاری و 
بازگشت سرمایه برای خریداران و سرمایه گذاری در این حوزه 

صورت گیرد.
او با بیان اینکه امیدواریم با رفع مشکل کرونا در چند ماه 
آینده تعداد ناوگان حمل و نقل جاده ای عمومی افزایش  یابد، 
تصریح کرد: امسال پیش بینی می شود که سفر با ناوگان حمل 
و نقل عمومی افزایش یابد و  با توجه به اینکه تا چند ماه 
آینده احتمال بازگشایی مسیرهای سوریه وجود دارد، بنابراین 
توجه به این بخش و افزایش انگیزه برای سرمایه گذاری در 

این حوزه باید تقویت شود.
 باقر جوان با بیان اینکه سالانه ۱۷۰ تا ۱۸۰ میلیون جابه جایی 
در کشور داریم، افزود: بنابراین باید ارتباط ما با تولید در این 
حوزه دو سویه شود تا انگیزه برای جابه جایی مسافران بیشتر 

شود.
مدیر کل دفتر حمل و نقل مسافری  در پایان توضیح داد: با 
توجه به افزایش جا به جایی ها از طریق حمل و نقل مسافری 
و  عمومی بنابراین باید اقدامات لازم در جهت افزایش سطح 

ارائه خدمات به مسافران در دستور کار قرار بگیرد.

جامعه

جناب آقای علی نیکزاد - نایب رئیس محترم مجلس شورای اسلامی
درگذشت والده مکرمه تان، موجب تاثر و تالم خاطر گردید. مصیبت وارده را به شما و خانواده محترم 
تسلیت عرض نموده و از درگاه خداوند متعال برای آن عزیز سفر کرده، علو درجات و رحمت واسعه و 

برای حضرتعالی و سایر بازماندگان صبر جزیل مسئلت می نماییم.
دکتر علی مرادی نور - مهرداد تیموری
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استان ها 
۶۳۰ بیمار کووید ۱۹ در مراکز درمانی البرز تحت مراقبت پزشکی قرار دارند

دکتر محمد فتحی به خبرنگاران گفت: ۴۸ هزار و ۲۵ بیمار کووید ۱۹ از ابتدای شیوع 
کرونا تا کنون در بیمارستان های البرز بستری شدند که ۴۳ هزار و ۱۰۹ نفر آنان بهبود 
البرز شمار  در  کووید ۱۹ طی ۲۴ ساعت گذشته  دیگر  بیمار  با مرگ هفت  یافتند، 

جانباختگان این بیماری به چهار هزار و ۲۸۳ نفر رسید.

معاون امور باغی وزیر جهاد کشاورزی با اشاره به شناسایی 
ارقام جدید چای و لزوم جایگزین کردن آن، گفت: این ارقام 

میزان تولید را تا دو برابر افزایش می دهند.
محمد مهدی برومندی در حاشیه بازدید از باغات چای 
شهرستان آستانه اشرفیه با اشاره به لزوم احیای باغات 
چای، اظهار کرد: ۲۸ هزار هکتار از باغ چای در استان گیلان 

وجود دارد.
وی با بیان اینکه بیش از ۱۰ هزار هکتار از این باغات چای 
متأسفانه غیر فعال بوده و از چرخه تولید چای خارج است، 
تأکید کرد: باید نسبت به اصلاح و بازسازی این میزان باغ 

چای توجه ویژه ای شود.
معاون امور باغی وزیر جهاد کشاورزی در ادامه با اشاره به 
یافته های علمی ارزشمند به دست آمده توسط پژوهشکده 
چای این وزارتخانه در که استان گیلان مستقر است، گفت: 
بر اساس این پژوهش ها رقم های بومی چای در کشور 
شناسایی شده که با خودباوری می تواند تولید را دو برابر 

افزایش دهد.
وی با تأکید به جایگزین کردن ارقام جدید در باغات چای 
کشور به ویژه استان گیلان، بیان کرد: در این زمینه باید با 
برنامه ریزی بتوانیم ارقام جدید را با کیفیت بالاتر تولید کنیم.

عضو کمیسیون فرهنگی و رییس کمیته ورزش مجلس 
شورای اسلامی گفت: کمیسیون فرهنگی به منظور حمایت 
از ورزشکاران و توسعه ورزش قهرمانی، طرحی را به صحن 

مجلس خواهد برد.
اعضای  بازدید  جریان  در  هفشجانی  راستینه  احمد 
کمیسیون فرهنگی مجلس از ورزشگاه در حال ساخت 
شهید اسماعیلی شهرستان بردسکن، با تاکید بر ضرورت 
ساخت اماکن ورزشی برای تربیت ورزشکاران قهرمان، اظهار 
داشت: در طرح این کمیسیون که در مجلس بررسی خواهد 
شد،  حمایت از ورزشکاران و توسعه ورزش قهرمانی مود 

تاکید قرار گرفته است.
وی بهای کنونی ارائه خدمات ورزشی به علاقه مندان را 
بسیار گران دانست و افزود: برای تربیت قهرمان ورزشی، در 
نخستین گام باید خدمات ورزشی به صورت بسیار ارزان 
در اختیار ورزشکاران قرار گیرد تا انگیزه جوانان برای حضور 
در این عرصه افزایش یابد. راستینه با تاکید بر ضرورت 
انجام اقدامات زیربنایی در حوزه ورزش،  گفت: ساخت 
پیست دوومیدانی، ورزشگاه و استخر سرپوشیده آموزش و 
پرورش بردسکن از طرح هایی است که کمیسیون فرهنگی 

مجلس، اجرای آنها را در اولویت قرار خواهد داد.

نماینده شهرستان های کاشمر، بردسکن و خلیل آباد در 
مجلس نیز با اشاره به وجود ۱۴ هزار و ۲۰۰ دانش آموز و 
۲ هزار نیروی فرهنگی در شهرستان بردسکن گفت: ساخت 
استخر سرپوشیده آموزش و پرورش شهرستان در سال 
۱۳۹۲ کلنگ زنی شد اما متاسفانه تاکنون بودجه ای  برای 

آن منظور نشده است.
حجت الاسلام جواد نیک بین توجه به ورزش دانش آموزی 
را ضروری خواند و افزود: ورزش دانش آموزی پشتوانه 
ورزش در سطوح مختلف است لذا قهرمانان ورزشی از دل 

همین قشر دانش آموز برمی خیزند.

شهردار تبریز گفت: با افتتاح و بهره برداری از پارک های 
»ستارخان« و » تل امیر« حدود ۴۵ هزار مترمربع پارک به 

پارک های این شهر اضافه می شود.
ایرج شهین باهر، در بازدید از روند اجرای عملیات احداث 
پارک های ستارخان و تل امیر با بیان اینکه این پارک 
ها در روزهای آینده به بهره برداری می رسد، افزود: پارک 
ستارخان به عنوان یکی از پروژه های ساماندهی و تقویت 
مناطق کم برخوردار در حوزه منطقه ۱۰ شهرداری تبریز طراحی 

و اجرا می شود.
وی اظهار داشت: این محل پیش از این به معضلی برای 

ساکنان این منطقه تبدیل شده بود و بهداشت، امنیت 
و آرامش اهالی را تهدید می کرد که شهرداری تبریز با 
همراهی و تعامل تمام مدیران شهری، امام جمعه تبریز، 
دادستان و رئیس کل دادگستری استان و بر اساس مطالبه 

اهالی این منطقه، اقدام به احداث پارک ستارخان کرد.
شهردار تبریز بیان کرد: در این پارک ۳۵ هزار مترمربعی، 
و  فرهنگی  فضای  ورزشی،  زمین  کودکان،  بازی  فضای 
کتابخانه در دل فضای سبز احداث و برای استفاده در اختیار 

شهروندان تبریز و ساکنان منطقه قرار می گیرد. 
شهین باهر، با اشاره به احداث پارک تل امیر، ادامه داد: این 

پارک به وسعت بیش از ۹ هزار و ۵۰۰ مترمربع در مسیر 
مابین صدرالشعرا و احمدآباد واقع شده است.

»معاون وزیر جهاد کشاورزی« تاکید کرد؛

لزوم جایگزین کردن ارقام جدید چای در باغات کشور

رئیس کمیته ورزش: مجلس برای توسعه ورزش قهرمانی طرح دارد

»شهردار تبریز« خبر داد:

حدود ۴۵ هزار مترمربع به پارک های تبریز اضافه می شود

»ولی اله احمدی« مدیر آموزش و پرورش ناحیه دو کرج 
و شهرستان فردیس، در گفت وگویی اختصاصی با روزنامه 
داوطلب تحت  و ۵۰۰  کرد: ۶ هزار  بیان  »دنیای هوادار« 
پوشش این ناحیه در  ۵ گروه آزمایشی در آزمون سراسری 

کنکور با یکدیگر رقابت کردند.
ولی اله احمدی مدیر آموزش و پرورش ناحیه دو کرج و 
از دانش  نفر  از رقابت ۶ هزار و ۵۰۰  شهرستان فردیس، 

آموزان ناحیه دو کرج و فردیس در آزمون کنکور خبر داد و 
افزود: این دانش آموزان همزمان با سراسر کشور در ۵ گروه 
آزمایشی مختلف طی چهار روز به رقابت علمی پرداختند، 
آزمون سراسری با رعایت پروتکل های بهداشتی و امنیت 

کامل در شهرستان فردیس برگزار شد.
تیرماه  روز چهارشنبه ۹  از  علمی  رقابت  این  افزود:  وی 
همزمان با سراسر کشور و  با رقابت ۵۷۸ نفر از دانش آموزان 

گروه هنر ناحیه دو در ۵ حوزه امتحانی برگزار شد.
این مسئول بیان کرد: پنجشنبه دهم تیرماه ۲ هزار و ۴۱۸ 
داوطلب گروه ریاضی و علوم  انسانی در ۲۱ حوزه رقابت 
کردند، روز جمعه نیز گروه علوم تجربی با شرکت ۲ هزار 
و ۴۱۴ نفر از داوطلبان در ۲۱ حوزه امتحانی در این ماراتن 

علمی رقابت کردند.
وی ادامه داد: در روز شنبه ۱۲ تیرماه پایان آزمون کنکور 
 ۹۹۵ با  خارجی  زبان های  گروه  آموزان  دانش  سراسری، 

داوطلب در ۸ حوزه امتحانی در سطح شهرستان آزمون 
خواهند داد.

احمدی یادآور شد: نتایج اولیه این آزمون اواسط مردادماه 
برای انتخاب رشته اعلام می شود و زمان اعلام نتایج نهایی 

در پایان شهریور ماه خواهد بود.

»مدیر آموزش و پرورش ناحیه دو کرج و شهرستان فردیس« در گفت وگو با »دنیای هوادار«:

کنکور در شهرستان فردیس با شرکت ۶ هزار و ۵۰۰ داوطلب برگزار شد

دیالوگ

امام جمعه کرج: انقلاب اسلامی 
روحیه ظلم ستیزی و زیر بار ظلم 

نرفتن را در مردم زنده کرد

نماینده ولی فقیه در استان البرز و امام جمعه کرج با 
بیان اینکه مردم انقلابی و حزب الله، دشمن شناس  و 
زمان شناس هستند و به موقع از اسلام و انقلاب دفاع 
می کنند، افزود: مردم با بصیرت تمام در مقابل آمریکا و 
دشمنی های آمریکا ایستاده اند و شعار مرگ بر آمریکا را 

فراموش نمی کنند.
در خطبه  آیت الله سید محمدمهدی حسینی همدانی 
های این هفته نماز جمعه کرج با اشاره به فرارسیدن 
هفته حقوق بشر آمریکایی گفت: آمریکایی ها که با بی 
شرمی تمام دم از حقوق بشر می زند، امروز با پیدا شدن 
گورهای دسته جمعی کودکان کانادا، جنایت آنها نمایان 

شده است.
وی با بیان اینکه این اقدامات چهره شیطانی، جنایتکار 
است  کرده  تر  علنی  را  بشر  حقوق  مدافعان  خونریز  و 
اظهار داشت: رسانه هایی که تحت امر آمریکا هستند نیز  
نتوانستند این جنایت های مدعیان شعار حقوق بشر را 

عیب پوشی کنند.
وی گفت: به رییس جمهوری فعلی آمریکا باید گفت کاری 
نکن که رزمندگان جهان اسلام و مقاومت برای تو نیز مثل 

ترامپ سرگیجه درست کنند.
 وی در بخش دیگر از اظهاراتش گفت: انقلاب اسلامی 
روحیه ظلم ستیزی و زیر بار ظلم نرفتن را در مردم زنده و 
تا امروز محکم تر کرده است و یکی از مصادیق این روحیه 
این است که جنایت آمریکا را هرگز فراموش نمی کنند و 

هر جمعه آن را نفرین می کنند.
امریکایی ها  توطعه های  به  اشاره  با  امام جمعه کرج 
از سال های گذشته تا کنون علیه ایران گفت: در طول 
دوران پهلوی در ایران آمریکایی ها تا توانستند سرمایه 
های ملی را چپاول کردند اما دخالت های امریکا بعد از 
انقلاب اسلامی رنگ و بوی دیگری گرفت که خود کتابی 

قطور است.
نماینده ولی فقیه در استان البرز به تزریق واکسن ایرانی 
دهنده  نشان  این  گفت:  و  کرد  اشاره  هم  انقلاب  رهبر 
حمایت و بزرگی ایشان  از دانشمندان جوان ایرانی که در 
اوج تحریم ها  توانستند این واکسن را تولید کنند، است.

نماینده ولی فقیه دراستان و امام جمعه کرج در ادامه 
انتخاب شایسته رییس جدید قوه قضاییه را تبریک گفت 
و اظهارامیدواری کرد حرکت تحولی که در قوه قضاییه 
شروع شده توسط حجت الاسلام والمسلمین اژه ای ادامه 

دار باشد.
حسینی همدانی در بخش دیگر از اظهاراتش با تشکر از 
سردار مولایی فرمانده سابق سپاه امام حسن مجتبی )ع( 
گفت: ایشان ماموریت خود را در استان به پایان رسانده و 
سنگر را به برادر و فرمانده جوان و محکم و دانشمند سردار 
علیرضا حیدرنیا دادند که انشالله با بالنگی بیشتری این 

مسیر را طی خواهند کرد.

البرز

گیلان

خراسان رضوی

آذربایجان شرقی

مریم آقانوری

  خبرنگار
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هنری
برگزاری کارگاه آموزشی آهنگساز ایرانی در جشنواره موسیقی آلمان

پویان آزاده آهنگساز و مدرس شناخته شده موسیقی کشورمان به دعوت یک رویداد 
موسیقایی کارگاه آموزشی نوازندگی پیانو را در کشور آلمان برگزار کرده و در پایان نیز قطعاتی از 
آثار را به اجرا در می آورد، پویان آزاده از آهنگسازان و مدرسان شناخته شده موسیقی کشورمان 

به زودی ورکشاپ بینافرهنگی آموزش پیانو را در آلمان برگزار می کند.

جهان سینما

دعوت از ۳95 عضو جدید به آکادمی اسکار
آکادمی اسکار ۳۹۵ چهره جدید سینمایی را برای عضویت 
انتخاب و دعوت کرده است، آکادمی اسکار امسال ۳۹۵ عضو 

جدید می پذیرد که حدود نصف شمار افرادی 
این  است که سال پیش به عضویت در 
مجموعه دعوت شده بودند، از میان افراد 
امسال ۴۶ درصد را زنان تشکیل می دهند 
و ۳۹ درصد از اعضا نیز از جوامع نژادی 

و قومیتی متفاوت هستند. از این میان ۵۳ 
کشور درصد را چهره های بین المللی تشکیل داده اند که از ۴۹ 

مختلف وارد آکادمی می شوند. از ۳۹۵ عضو جدید امسال ۸۹ 
تن را افرادی تشکیل داده اند که پیشتر نامزدی اسکار را کسب 

کرده اند و ۲۵ نفرشان موفق به دریافت اسکار شده بودند.

»آنتونیو باندراس« خبرنگار جنایی می شود
»آنتونیو باندراس« در سریالی جدید درباره قتل های زنجیره ای 
در ایتالیا، نقش یک خبرنگار جنایی را بازی می کند، آنتونیو 
باندراس ستاره اسپانیایی هالیوود که در سال ۲۰۲۰ 
با فیلم درد و شکوه نامزد اسکار بهترین بازیگر 
 )T( مرد شد، در سریال کوتاه هیولای فلورانس
نقش یک خبرنگار جنایی را بازی می کند. 
این سریال ۶ ساعته براساس کتاب پرفروش 
هیولای فلورانس: یک داستان واقعی به قلم 
داگلاس پرستون داستان نویس آمریکایی و ماریو 
اسپتزی خبرنگار جنایی اهل ایتالیا ساخته می شود که شرحی 
است بر تحقیقات این دو نفر درباره یکی از جذاب ترین و 
معروف ترین پرونده های قتل سریالی در تاریخ اروپا. باندراس 

در این سریال نقش اسپتزی را بازی می کند.

درجهان هنر، سینما را هنر و صنعت و رسانه می دانند و 
برای مولفه های آن، با توجه به جایگاه فرهنگی و نقش 
آموزشی و سرگرم سازی سینما، وظایف و رسالت ها تبیین 
و تعریف کرده اند، با این همه، سینما در ایران و نزد اکثر 
سینماگران، مغازه ای خوش نقش و نگار و دوست داشتنی 

برای کاسبی و شهرت است. 
جدا از عده ای اندک از هنرمندان فرهیخته سینماشناس که 
به نقش و سهم فرهنگ، مردم، هنرمندان، اقتصاد، سیاست 
و سرگرم سازی درسینما واقف اند و میان این مناسبات، 
عالمانه و واقعگرایانه ارتباط و تعادل برقرار کرده اند، برای اغلب 
سینماگران، آنچه مهم است، کسب و کار و درآمدزایی است.

نه  و منقدان شرافتمند،  اینکه، خردمندان سینما  نکته 
بازاری! بارها با تحلیل و نقدهای خود، به ترسیم و تصویر 
پشت و روی سینمای کشور پرداخته و ازجمله من در 
ده ها یادداشت تحلیلی از بیماری های سینما و تلویزیون 
نوشته و نبود سینمای ملی در ایران را به تاکید مطرح کرده 
و با صراحت عنوان کرده.ایم که سینمای ایران به دلیل 
استفاده ابزاری قدرت های سیاسی و حزبی از آن درجهت 
اهداف تجاری و سیاسی خود و سکوت و مماشات بیشتر 
سینماگران و حیف و میل های سینماگران حزبی و رواج 
ابتذال در سینما، سلامت خود را از کف داده و به بازارِ مکاره 

تبدیل شده است.
جالب آنکه، گروهی کثیر از هنرمندان و سینماگران هم، 
آشکار و پنهان همین مضامین را مطرح می کنند، اما به جز 
همان عده اندک فرهیخته، واقعیت ها و عملکردها نشان 
می دهد که سایرین صادق نیستند و دروغ می گویند، چرا 
که آن ها دغدغه هنر، فرهنگ وسینما و مردم را ندارند و تنها 
مشکل آن ها، ایجاد اختلال در کسب و کارشان است. اینان 
از سینما و تلویزیون بیمار و مسئولان بیمار آن ها، انتظار 
حرکات موزون به سبک و سلیقه خود را دارند و گله ها و 

ناراحتی هایشان از سینما و سیما تا جایی است که کارشان 
راه بیفتد و تولید فیلم یا سریالی به آن ها واگذارشود.

آن وقت است که سینما و تلویزیون، بهشت و کاردرست 
می شوند و آقایان و خانم ها، گلایه ها و نق های خود را 

فراموش می کنند!
و  آن ها  بازاری  تولیدات  هنرمندان،  قبیل  این  با  ایران 
هرگز  و صداوسیما،  و سینما  هنر  و  فرهنگ  مسئولان 
صاحب هنر و صنعت و رسانه سینما و رسانه  صادق و 

سلامت ملی رادیو و تلویزیون نخواهد شد.
شترسواری که دولا، دولا نمی شود، مسئولان با برنامه ها 
و سیاست های غلط، اعتماد و اطمینان و رضایت ملی را 
از مردم سلب کرده اند و هنرمندان حزبی و کاسبان سینما 
وسیما، ابتذالگراها، نامدیران، مافیا، پولشویان و..... با هنر و 

سینما و سیما هم همین کار را می کنند.
لازم و شریف است، تا بیش از این دیر نشده، هنرمندان و 
سینماگران مانند فرهیختگان خود، به خود آیند و تفاوت 
سینمای ملی و مردمی را با سینما و سیمای کاسبی و 
دلالی دریابند و در قبال خود و فرهنگ و مردم، صادق 

باشند!

جشنواره کن با انتشار برنامه نمایش فیلم های منتخب 
خود در بخش های مختلف، سوت آغاز هفتادوچهارمین 

دوره از این رویداد سینمایی را به صدا درآورد.
کمتر از یک هفته مانده به آغاز هفتادوچهارمین دوره از 
جشنواره بین المللی فیلم کن، راهنمای پخش فیلم های 
این جشنواره در بخش های مختلف منتشر شد. براساس 
جدولی که روی وبسایت رسمی جشنواره قرار داده شده، ۶ 
نمایش سهم کاروان کوچک ایران از رویداد امسال است.

 ۱۳ سه شنبه  بار  اولین  فرهادی  اصغر  ساخته  قهرمان 

ژوئن )۲۲ تیر( در سالن گرند لومیر کاخ جشنواره کن 
به نمایش درخواهد آمد. این فیلم که به نمایندگی از 
از  ایران برای دریافت نخل طلای امسال با کارگردانانی 
فرانسه، هلند، فنلاند، ژاپن، آمریکا، چاد، تایلند، استرالیا، 
روسیه، بلژیک، مجارستان، ایتالیا و نروژ رقابت می کند، 
روز چهارشنبه ۱۴ ژوئیه )۲۳ تیر( ابتدا در ساعت ۹:۳۰ 
نمایش  به  سینمایی  پردیس  آیمکس  سالن  در  صبح 
درخواهد آمد و ساعت ۱۱:۳۰ برای دومین بار در سالن 
گرند لومیر اکران خواهد شد. قهرمان با دو نمایش دیگر 
به کار خود در جشنواره کن امسال پایان می دهد؛ این 
فیلم یک بار پنجشنبه ۱۵ ژوئیه )۲۴ تیر( ساعت ۱۲:۳۰ 
در سالن اسکرین ایکس پردیس روی پرده خواهد رفت و 
یک بار جمعه ۱۶ ژوئیه )۲۵ تیر( ساعت ۸:۳۰ در سینمای 

واقع در کاخ جشنواره و کنگره کن.
فیلم سینمایی قهرمان درباره شخصیتی به نام احمد است 
که به دلیل عدم توانایی در پرداخت بدهی اش در زندان به 
سر می برد اما طی دو روز مرخصی در تلاش است، شاکی 
خود را با پرداخت بخشی از بدهی متقاعد به پس گرفتن 
شکایت خود کند، اما اتفاقات آنگونه که برنامه ریزی شده 

پیش نمی رود.
امیر جدیدی، محسن تنابنده، فرشته صدرعرفایی، احسان 
گودرزی، سارینا فرهادی و جمعی از چهره های جدید در 

این فیلم به ایفای نقش می پردازند. این فیلم اولین بار در 
بخش رقابتی هفتاد و چهارمین فستیوال کن در پاریس 
نمایش داده می شود و پاییز امسال در داخل کشور اکران 

خواهد شد.
نشریه  ارشد  منتقد  رونی  دیوید  گذشته  هفته  اواخر 
آمریکایی هالیوودریپورتر فیلم قهرمان را در کنار فیلم هایی 
چون آنت به کارگردانی لئوس کاراکس، بندتا ساخته پُل 
لوو،  هانسن  میا  کارگردانی  به  برگمان  جزیره  ورهوفن، 
خوب  چیز  همه  کوسمانن،  یوهو  از   ۶ شماره  محفظه 
پیش رفت از فرانسوا اوزون، مموریا ساخته آپیچاتپونگ 
و موشک  کورزل  نیترام ساخته جاستین  ویراستاکول، 
سرخ از شان بیکر، به عنوان یکی از موردانتظارترین و 

دیدنی ترین فیلم های جشنواره کن امسال معرفی کرد.
دیگر  میقانی  محمدرضا  ساخته  ارتودنسی  کوتاه  فیلم 
برای  که  است  امسال  کن  جشنواره  در  ایران  نماینده 
رسیدن به نخل طلای فیلم کوتاه با ۹ فیلم از کشورهایی 
چون برزیل، پرتغال، هنگ کنگ، فرانسه و دانمارک رقابت 
می کند، این فیلم چهارده دقیقه ای، ۱۶ ژوئیه )۲۵ تیر( 

ساعت ۱۱:۰۰ در سالن دبوسی روی پرده خواهد رفت.
فهرست فیلم های حاضر در جشنواره کن ۲۰۲۱، 27 می )۶ 
تیر( اعلام شد و نسخه فیزیکی این جشنواره از ۶ تا ۱۷ 

ژوئیه )۱۵ تا ۲۶ تیر( در فرانسه برگزار می شود.

فیلم کوتاه ماسک به نویسندگی و کارگردانی نوا رضوانی 
تنها نماینده سینمای ایران در بخش مسابقه هفتاد و 
چهارمین دوره جشنواره فیلم لوکارنو ۲۰۲۱ نمایش داده 

خواهد شد.
بازیگران این فیلم عبارتند از کتایون سالکی و هومان 
محمد حسینی، مدیر فیلمبرداری بهروز بادروج، تدوین 
امید عبدالهی، طراح صحنه و لباس نوا رضوانی، صدابردار 
سامان شهامت، طراح صدا احسان افشاریان، طراح گریم 
عظیم فراین، عکاس محمد کشوری، طراح پوستر مجید 
کاشانی )استودیو دفتر(، تهیه کننده نوا رضوانی و تهیه 

شده در انجمن سینمای جوان تهران است
جشنواره لوکارنو که از سال ۱۹۴۶ هر ساله در شهر لوکارنوی 
سوئیس برگزار می شود، جزء چهار جشنواره معتبر فیلم 
اروپا محسوب می شود و امسال هفتاد و چهارمین دوره 

خود را برگزار می کند.
بخش اصلی فیلم کوتاه جشنواره فیلم لوکارنو پاردی دی 
دومانی نام دارد که امسال از چهارم تا چهاردهم آگوست 
برابر با ۱۳ تا ۲۳ مرداد در شهر لوکارنو برگزار می شود، فیلم 
ماسک در سی و نهمین جشنواره فیلم فجر نامزد دریافت 

سیمرغ بلورین نیز بود.

سینما هم مانند سیاست، پدر و مادر ندارد!             

هفتادوچهارمین دوره از این رویداد سینمایی؛

سوت آغاز جشنواره کن زده شد

نماینده سینمای ایران در هفتاد و چهارمین دوره جشنواره فیلم لوکارنو؛

اولین حضور  جهانی »ماسک« در جشنواره لوکارنو ۲۰۲۱

تلنگر

سینما و تئاتر

۳ گردشگر در منطقه »آب ملخ« 
سمیرم ناپدید شدند

سه گردشگر در منطقه نمونه گردشگری »آب ملخ« واقع در 
جنوب شهرستان سمیرم ناپدید شدند، رئیس جمعیت هلال 
احمر سمیرم با تایید این خبر اظهار داشت: گروه های امداد و 
نجات این جمعیت در حال جست و جو در محل برای یافتن 

اثری از این سه تن هستند.
سیدنورمحمد موسوی تصریح کرد: گروه های امدادی هلال 
احمر که به تمام تجهیزات مورد نیاز مجهزند تمام تلاش خود 

را برای یافتن ناپدیدشدگان بکار گرفته اند.
به گفته وی، چند حادثه دیگر نیز در سال جاری به همین 
شکل رخ داد که در آخرین مورد، یک نوجوان غیربومی سالم 

پیدا شد و نجات پیدا کرد.
رییس هلال احمر سمیرم با بیان اینکه در پنج سال گذشته 
۴۰ نفر در این محل به داخل رودخانه افتاده اند، ادامه داد: 
علائم  به  و  کنند  نمی  رعایت  را  ایمنی  موارد  گردشگران 

هشداردهنده توجه ندارند.
موسوی اظهار داشت: هر سال شاهد حضور گردشگران زیادی 
در این منطقه هستیم که گاهی دچار حادثه می شوند و 
گاهی نیز بر اثر همان حوادث سقوط می کنند که حتی در 

مواردی اجساد آنها نیز پیدا نمی شود.

جبار آذین

  نویسنده و منتقد

گردشگری
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مهدی: احتمال برگزاری بازی های لیگ با حضور تماشاگران وجود دارد

»سهیل مهدی« در گفت وگویی تلویزیونی با اشاره به احتمال برگزاری مسابقات لیگ 
بیستم فوتبال با حضور تماشاگران اظهار داشت: تمایل داریم که مسابقات هفته پایانی 
با حضور هواداران برگزار شود اما نهایی شدن این تصمیم به مسوولان فدراسیون و رایزنی 

آنان با مدیران وزارت بهداشت و ستاد ملی کرونا بستگی دارد.

خداحافظی تونی کروس از تیم ملی آلمان
تونی کروس در صفحه اینستاگرام خود نوشت: من ۱۰۶ بازی برای تیم ملی 

آلمان انجام دادم. البته من می خواستم ۱۰۹ بازی را برگزار کنم و قهرمان 
اروپا شوم.  این مسابقات جدی بود. مدتهاست که تصمیم گرفته 

بودم بعد از یورو از تیم ملی کنار بروم زیرا می فهمم که راه جام 
جهانی برای من بسته شده است. 

کشتی گیران فرنگی کار ناشنوا راهی ترکیه شدند
رقابت های کشتی قهرمانی جهان ناشنوایان از شنبه ۱۲ تیر در رده سنی جوانان 

و بزرگسالان در استانبول برگزار می شود، به منظور شرکت در این رقابت ها 
۱۶ کشتی گیر فرنگی کار به همراه ۸ نفر کادر فنی در رده سنی جوانان و 

بزرگسالان راهی ترکیه شدند، فرنگی کار ناشنوا در رده سنی جوانان صبح 
روز شنبه ۱۲ تیر به روی تشک خواهند رفت.

استقلال از کنعانی زادگان  شکایت می کند
باشگاه استقلال اعلام کرد: اخیرا کلیپی از محمدحسین کنعانی زادگان، در فضای 

مجازی منتشر شده که در آن به هواداران استقلال توهین و فحاشی می کند، 
باشگاه استقلال از این بازیکن هتاک در دادسرای فرهنگ و رسانه، کمیته 

انضباطی و اخلاقی اعلام جرم و شکایت می کند و به هیچ وجه از حقوق 
حقه هواداران خود در این ماجرا عقب نشینی نخواهد کرد.

آغاز مرحله شانزدهم اردوی تیم ملی کاراته
مرحله شانزدهم اردوی تیم ملی کاراته آقایان ایران با رعایت پروتکل های 

بهداشتی از روز جمعه در آکادمی ملی المپیک آغاز شد، ملی پوشان آقایان 
کاراته ایران عصر روز جمعه وارد اردو شدند و پس از آزمایش کرونا که 

از تمام نفرات حاضر در اردو به عمل آمد، تمرینات تیم ملی کاراته از 
شنبه آغاز می شود.

روسیه شماری از ورزشکاران خود را به توکیو اعزام کرد
شهر توکیو از نخستین روزهای مردادماه سال جاری میزبان بازی های المپیک 

است. برخی از کشورها برای سازگاری با آب و هوای این شهر شماری 
از ورزشکاران خود را زودتر به سرزمین آفتاب اعزام کردند، خبرگزاری 

تاس روسیه در گزارشی نوشت، نخستین گروه کاروان ورزشی روسیه 
برای شرکت در المپیک توکیو روز جمعه وارد این شهر شد.

باشگاه پورتو: طارمی فروشی نیست
بعد از درخشش مهاجم تیم ملی فوتبال ایران در لیگ پرتغال، تیم های زیادی 

خواهان به خدمت گرفتن پسر بوشهری فوتبال ایران شدند که باشگاه پرتغالی 
فروش این بازیکن را ممنون کرد، در این زمینه نشریه »آبولا« پرتغال خبر 

داد مهدی طارمی، اوریبه و مارچسین، سه بازیکن غیرقابل فروش پورتو 
به شمار می آیند، قرارداد مهدی طارمی با تیم فوتبال پورتو ۵ ساله است. 

شهریار مغانلو به لیگ روسیه می رود
احتمال جدایی آزمون در حالی است که تیم زنیت برای فصل بعد لیگ روسیه 

باید به دنبال جانشینی برای او باشد، برخی از رسانه ها از مهاجم تیم 
فوتبال پرسپولیس به عنوان جانشین مهاجم تیم ملی فوتبال ایران در 

لیگ روسیه یاد می کنند، احتمال حضور »شهریار مغانلو« را بیش از 
هر مهاجم دیگری مطرح است.

قضاوت داوران ایرانی در لیگ قهرمانان آسیا
دیدار دو تیم فوتبال کاوازاکی ژاپن و یونایتد سیتی فیلیپین در چارچوب 

مسابقات لیگ قهرمانان آسیا در تاشکند ازبکستان در حالی برگزار 
شد که حسن اکرمی به عنوان داور وسط این بازی را قضاوت 

فرد  بنیادی  موعود  و  قاسمی  سعید  میرزابیگی،  علی  کرد، 
کمک های او در این دیدار بودند.

ن بعضی ها داغشو دوست دار

در هفته گذشته، دو دیدار حساس در مرحله حذفی یورو 
دارای  رغم حساسیت  به  که  جدالی  دو  شد،  برگزار   ۲۰۲۰
جذابیت و انواع اقسام نکات فنی و آموزشی برای ما بود، 
مایی که تقلید را از فوتبال اروپایی ها، خوب یاد گرفته ایم، 
حرفه ای سازی  و  حرفه ای گری  و  فنی  سطح  در  نه  البته 
زیرساخت ها و اهم موارد و نکات مثبتِ آن ها، بلکه آنچه 
که عیان است، این است که فوتبال ما تنها در مدل مو های 
رنگارنگ و خالکوبی های ریز و درشت و نحوه خوشحالی بعد 

از گل، از فوتبال دنیا الگوبرداری کرده است.

آنچه در دو بازی اتفاق افتاد، ماحصل آن، به ثمر رسیدن 
۱۴ گل و ارائه نمایش هایی زیبا و چشم نواز از طرف هر 
چهار تیم بود  که تماشاگران تلویزیونی را پای جعبه جادویی 

میخکوب کرد و بازهم معجزه فوتبال را به رخ کشید.
در دو بازی مذکور، هیچ کدام از عواملِ بیرونی و درونی، 
موجب نشد تا تیمی به ضد فوتبال روی بیاور، نکته درخشان، 
عدم ناامیدی هرکدام از تیم ها برای رسیدن به هدف یعنی 
همان جنگیدن تا آخرین لحظه بود که نقطه عطفی برای این 
تیم ها بود، بدون شک نکته یابی از دیدار اسپانیا و کرواسی و 
جدال فرانسه و سوئیس، چیزی جز، مقوله درسِ فوتبال نبود. 
بی شک، قلم از وصفِ نوع بازی و شور و هیجان آن عاجز 
است، زیرا آنچه که دیدیم، بالاترین سطحِ فنی فوتبال دنیا 
بود، هر چهار تیم، فقط و فقط به فوتبال و ارائه بازی خود 
پرداختند، کوچکترین حاشیه و درگیری در این بازی های 
مهم و در این سطح بالا بوجود نیامد، خبری از اعتراض به 
داوری نبود، اتلاف وقت معنایی نداشت، نیمکت ها به هم 
پرخاش نکردند و داور حتی یکبار هم تذکری به اعضای دو 

تیم نداد، پر بود از جدال برای تصاحب توپ، مملو بود از 
کارهای ترکیبی و درخشان، بدون اشتباه داوری و فوتبالی که 
هم تماشاگران لذت بردند، هم بازندگان مغلوب سربلند نام 
گرفتند و هم پیروزِ این دو میدان جشنِ شادی به پا کردند.

اما  کرده ایم،  تماشا  فوتبال  این مدت چقدر  در  نمی دانم 
مسلما این بازی ها از آن دسته بازی هایی بود که تا ابد در 
ذهن دوستداران فوتبال باقی خواهد ماند، هر چه از این دو 
بازی بگوییم کم گفته ایم، این دو دیدار درس تلاش، تسلیم 
نشدن، پشتکار و احترام متقابل بود، درسی که بدون شک در 

زندگی ما هم می تواند مورد توجه قرار گیرد.

بدون شک این بازی ها می تواند یک کلاس فوق العاده برای 
همه مربیان و بازیکنان ایرانی باشد تا آنان بتوانند جدا از 
همه تقلیدهایی که در زمینه های دیگر از بازیکنان و مربیان 
خارجی الگوبرداری می کنند، در این مورد هم توجه بیشتری 
نشان دهند، اینکه با یک اشتباه همه چیز را سر یک نفر 
خراب نکنند و آسمان و ریسمان به هم نبافند و برای رسیدن 
به هدف تا آخرین لحظه از جان بگذارند، اما مهم تر از همه، 
مقوله احترام است، قهرمان و نایب قهرمان جهان مقابل 
سوئیس و اسپانیا مغلوب شدند، اما رفتارشان در پایان این 

دیدار بی نقص و قابل ستایش بود.

داستانِ فوتبال و زندگی؛

درسِ تاکتیک و احترام!

مستطیل سبز

فرشید گله داری

 نویسنده و خبرنگار

نمی دانم در این مدت چقدر فوتبال تماشا کرده ایم، اما مسلما این بازی ها 
از آن دسته بازی هایی بود که تا ابد در ذهن دوستداران فوتبال باقی خواهد 

ماند، هر چه از این دو بازی بگوییم کم گفته ایم، این دو دیدار درس تلاش، 
تسلیم نشدن، پشتکار و احترام متقابل بود، درسی که بدون شک در زندگی ما 

هم می تواند مورد توجه قرار گیرد.
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رییس فدراسیون بسکتبال: از متخلفان هیچ دفاعی نمی کنم

در پی انتشار خبر حمل اقلام ممنوعه توسط بعضی از اعضای تیم ملی بسکتبال 
پس از بازگشت از اردوی تدارکاتی ژاپن، در فرودگاه حضرت امام )ره(، »رامین 
طباطبایی« رییس فدراسیون بسکتبال ضمن اظهار تاسف عمیق از این اقدام 

گفت: هیچگونه دفاعی از این تخلف نداشته و نخواهیم داشت.

لیگ برتری های جدید فوتسال 
مشخص شدند

مرحله نهایی لیگ دسته یک فوتسال کشور فصل ۱۴۰۰-
۱۳۹۹ روز گذشته به پایان رسید، در پایان، دو تیم زندی 
بتن کلاردش و فولاد زرند ایرانیان به لیگ برتر بزرگسالان 
فوتسال کشور فصل ۱۴۰۱-۱۴۰۰ صعود کردند، پیش از این 
دو تیم کوثر اصفهان و ایمان شیراز از لیگ برتر به لیگ یک 

سقوط کرده بودند.

مسی ارزشمندترین بازیکن آزاد 
جهان شد

ترانسفرمارکت فهرستی از ارزشمندترین بازیکنان آزاد فوتبال 
جهان را منتشر کرده است، در صدر فهرست بازیکنان آزاد، 
بازیکن  این  دارد،  قرار  آرژانتینی  ستاره  فوق  مسی  لیونل 
34 ساله که قراردادش با بارسلونا به پایان رسیده است، 
80 میلیون یورو در بازار نقل و انتقالات ارزش دارد، پس 
ایتالیایی با 60  از مسی، جان لوئیجی دوناروما سنگربان 
میلیون یورو در رده دوم ایستاده است، جایگاه سوم را بوره 
مهاجم کلمبیایی در اختیار دارد. این بازیکن 25 ساله با 
17 میلیون یورو در مکان سوم قرار دارد، بازیکنانی نظیر 
راموس و بواتینگ هم در رده های بعدی این فهرست جای 

گرفته اند.

کدام تنیسورهای مطرح جهان در 
المپیک شرکت می کنند؟

با اعلام فدراسیون جهانی تنیس مشخص شد راجر فدرر، 
نواک جوکوویچ، نائومی اوساکا و اشلی بارتی تنیسورهای 
توکیو  المپیک  بازی های  در  جهان  زنان  و  مردان  مطرح 

حضور خواهند داشت.
البته بر اساس اعلام فدراسیون جهانی تنیس ممکن است 
لیست اعلام شده با تغییراتی روبرو شود. راجر فدرر هفته 
حضور  جهت  تصمیم گیری  برای  بود  کرده  اعلام  گذشته 
برسد،  پایان  به  ویمبلدون  تا  می ماند  منتظر  المپیک  در 
از این  نائومی اوساکا ستاره تنیس زنان جهان که پیش 
به برگزاری المپیک در ژاپن انتقاد کرده بود حالا قرار است 
در این بازی ها شرکت کند. وی امید کسب مدال طلا برای 
کشور میزبان المپیک به شمار می رود، ۷ تنیسور مطرح 
زنان و مردان جهان از ۱۰ تنیسور برتر در لیست فدراسیون 
جهانی قرار دارند. پیش از این رافائل نادال و سرنا ویلیامز 

کناره گیری خود را از المپیک اعلام کرده بودند.
اسامی مردان به شرح زیر است:

نواک جوکوویچ، دنیل مدودوف، استفانوس تسیتسیپاس، 
الکساندر زورف، آندره ربلوف، راجر فدرر، متئو بریتینی

اسامی زنان به شرح زیر است:
اشلی بارتی، نائومی اوساکا، آریانا سابالنکا، الینا اسویتولینا، 

بیانکا اندرسکو، ایگا اسویاتک، پترا کویتووا

اخبار ورزشی 

چند روز گذشته، جناب »محمدرضا داورزنی« - رئیس فعلی 
فدراسیون والیبال - و معاون اسبق وزارت ورزش و جوانان  
گفت  وگویی را با یکی از رسانه های مکتوب انجام داده بود 
که اهم فرمایشات ایشان در دو مقوله مهم خلاصه می شود 
که، ابتدا ایشان به آسیب ورزش توسط نیروهای سیاسی 
اشاره کرده بودند و در بخشی دیگر هم ابرازِ امیداوری کردند 

که وزیرِ ورزش و جوانان دولت سیزدهم نباشند!
اما قضاوت راجع به انتخاب افرادی که برای پست هایی 
حساس و اداره امور ورزش وجوانان منصوب می شوند، باید 
بر اساس عملکردشان در پُست های مدیریتی اسبق آن ها 
باشد، به یقین اظهار نظرهای برگرفته از جامعه ورزش و 
مروری بر کارنامه کاری این افراد، می تواند دلیل اصلی و 
ملاک قضاوت مان در خصوص آن ها باشد، در پاره ای از 
اوقات، دلیل ما مربوط به علت هاست و در برخی موارد، 
مِلاکِ ما، دلیل هاست که بیشتر جنبه عینی و عملی دارند.

مدیران فعلی ورزش و جوانان کشورمان هم از این قاعده 
مستثنی نیستند، چرا که برخلاف گفته هایشان، در مقام 
عمل، خواهان سالم سازی و رشد و اعتلای ورزش نبوده اند، 
لیکن افرادی که برای اداره ورزش و جوانان آینده، در نظر 
گرفته می شوند، در وهله اول باید دارای نیت خیر برای اقدام 
و عمل باشند و در اجرا ثابت کنند که عدالت را در تمام 
زمینه های ورزشی رعایت می کنند و طرفدار این باشگاه 
و آن باشگاه نیستند و تبعیضی میان رشته های ورزشی 
ایجاد نمی کنند و همه فدراسیون ها را هم به یک چشم 

نگاه می کنند.

اما جناب داورزنی در صحبت هایشان، سیاسیون را عامل 
آسیب به ورزش دانستند، در شرایطی که نه خودشان از 
بدنه ورزش بودند و نه اغلبِ اطرافیانی که در کنار ایشان 
فعالیت کردند و می کنند، عضوی از خانواده ورزش بودند 
و هستند، حالا اینکه یک چهره سیاسی در چندین پُست 
ورزشی پاسکاری شده است و فقط مقامش تغییر کرده 

است، دلیل نمی شود که آن مدیر ورزشی تلقی شود!
بهرحال پاسخ نپذیرفتن جناب داورزنی از پست پیشنهادی 
برای وزارت ورزش هم کاملا روشن است، زیرا در گذشته 
نچندان دور، ایشان در پست معاونت توسعه ورزش این 
وزارت خانه هم توانایی لازمه را نداشته و عملاً نشان دادند، 
که قادر به انجام وظایف خطیر اداره وزارت ورزش و جوانان 
نیستند، گرچه از اظهار فضل ایشان، جای گلایه ای نیست 
و ما هم با جنابشان کاملا همنظر هستیم، در شرایطی 
که دیگر پس از رفتنِ جناب سلطانی فر ، تحمل مدیری از 
جنسِ ایشان که علی الحساب محمدرضا داورزنی هم باشد، 
از شکستن شاخِ فیل هم دشوارتر است و نمی تواند برای 

دوستدارانِ ورزش خبری خوش باشد. 
اگر به خوبی به عملکرد چندساله اخیر ایشان در فدراسیون 
والیبال توجه داشته باشیم به صراحت باید اذعان کنیم 
که متاسفانه تیم ملی والیبال ایران، با مدیریتِ پُرمدعای 
شکل  به  بماند،  است  نداشته  که  پیشرفت  جنابشان، 

محسوسی دچار پسرفت هم شده است.
مضاف بر اینکه افراد زیر مجموعه تحت نظر جناب داورزنی 
سیاسیونی بودند غیر ورزشی که از جنس والیبال هم نبودند 
و نه تنها در برگزاری مسابقات لیگ برتر و دسته یک کشور 
توفیقی نداشتند که در این پسرفت و ناکامی های اخیر تیم 
ملی نیز دخیل بوده اند همان هایی که جناب داورزنی، آنان 
را موجب آسیب به ورزش می دانند، که البته ناگفته نماند، 
به سوءمدیریت شخص جناب  دارد  ارتباط  این موضوع 
داورزنی رئیس فدراسیون والیبال که باعث گردید بسیاری 
از متخصصان فن را از کار برکنار شوند و افرادی جایگزین 

شده اند که بر اساس رابطه انتخاب گردیدند نه ضابطه! 
تمام این موارد دلیل بر آن می شود که ترجیح می دهند چشم 
از وزارت ورزش بردارند و چند صباحی از عمر باقی مانده 

مدیریتی شان را در همین فدراسیون والیبال سپری کنند.
برای پُست وزارت ورزش و جوانان هم، همینقدر که وزیر 
ورزش کشور  در  را  تبعیض  و  فساد  ریشه  بتواند  آینده، 
بخشکاند و از سرمایه های ملی صیانت کند، برایمان کافی 
چهرهِ  آتی،  دولت  ورزش  وزیر  که  می دانیم  البته  است، 
شاخص ورزشی نخواهد بود، اما به نظر، همین آقایانی که 
دیگر رغبتی برای حضور در وزارت ورزش و جوانان ندارند، 
دیگر در بدنه ورزش نباشند، می تواند، خبری خوش برای 

اهالی ورزش باشد.

اینبار راست گفتی دکتر جان؛

خدا نکند که بعد از »سلطانی فر«، »داورزنی« بیاید!

خارج از گود

محمدرضا ولی زاده

  دبیر تحریریه

بهرحال پاسخ نپذیرفتن جناب داورزنی از پست پیشنهادی برای وزارت ورزش هم کاملا روشن است، زیرا 
در گذشته نچندان دور، ایشان در پست معاونت توسعه ورزش این وزارت خانه هم توانایی لازمه را نداشته و 

عملاً نشان دادند، که قادر به انجام وظایف خطیر اداره وزارت ورزش و جوانان نیستند، گرچه از اظهار فضل ایشان، 
جای گلایه ای نیست و ما هم با جنابشان کاملا همنظر هستیم، در شرایطی که دیگر پس از رفتنِ جناب سلطانی فر، 

تحمل مدیری از جنسِ ایشان که علی الحساب محمدرضا داورزنی هم باشد، از شکستن شاخِ فیل هم دشوارتر است 
و نمی تواند برای دوستدارانِ ورزش خبری خوش باشد. 

مدیرعامل  سمیعی  جعفر  حکم  با  گذشته،  روز  چند 
باشگاه پرسپولیس تهران، »اشپیتیم آرفی« به عنوان 

سرمربی تیم فوتبال نونهالان پرسپولیس انتخاب شد.
آرفی آلبانیایی که پیش از این سابقه بازی در تیم های 

ابومسلم، تراکتور و پرسپولیس  از جمله پیام،  ایرانی 
را هم دارد، حالا به عنوان عنوان سرمربی تیم فوتبال 

نونهالان پرسپولیس انتخاب شده است که این خبر با 
حواشی هم روبه رو بود.

نیست،  مشخص  پرسپولیس  مدیران  کار  این  دلیل 
گرچه این انتصاب بیشتر جنبه نمایشی و تبلیغاتی 
پایه  رده  جدید  مربی  قبلی  های  فعالیت  با  و  دارد 
سرخ ها سنخیت خواهد داشت، اما مدیران باشگاه 
پرسپولیس باید پاسخگو باشند که در میان این حجم 
از پیشکسوتان نامی پرسپولیس، مگر قحط الرجال بود 
که یک خارجی سرمربی تیم نونهالان باشگاه شود؟ 
می دانیم که فوتبال فراتر از مرزهاست، اما بدون شک 
برای  پست  این  برای  تری هم  اصلح  های  انتخاب 

باشگاه پرسپولیس بود.

انتصاب سرمربی با چاشنی تبلیغات؛

آقایان مگر در پرسپولیس قحط الرجال است!؟

نقطه نظر

بهزاد عسگری

 خبرنگار
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باشگاه فرهنگی ورزشی ذوب آهن اصفهان که در طول بیش 
از نیم قرن با کسب افتخارات زیادی در امر سازندگی ورزش 
استان و میهن اسلامی مان با صرف هزینه های بسیار زیاد، 
باارزشی  گام های مثبتی برداشته، منشاء خدمات بسیار 
بوده است، از آغاز فصل جاری مسابقات فوتبال لیگ برتر 
بارها از قضاوت داوران آسیب دیده اما با توجه به اصول 
ادب و اخلاق و روحیه جوانمردی در کمال صداقت مراتب 
را به سازمان لیگ و کمیته داوران فدراسیون اطلاع داده 
و خواستار رسیدگی و توجه بیشتر گردیده که متاسُفانه 
ترتیب اثر داره نشده است و همین باعث گردیده تا این تیم 
قدمت دار دچار چالش شده و جایگاه واقعی خود را از دست 

بدهد و در رده پانزدهم جدول رده بندی قرار بگیرد.
عدم رسیدگی به درخواست باشگاه ذوب آهن در رابطه با 
اعلام رایُ نتیجه دیدار دو تیم پیکان و سایپا از کمیته 
انضباطی که به کمیته استیناف ارجاع شده و با وجود 
گذشت بیش از یک ماه، هنوز رایُ نهایی اعلام نشده و 
قضاوت داور بازی تراکتور آذربایجان و ذوب آهن هم مزید 
فریدونی  واکنش شدید مجتبی  با  این علت ها شده،  بر 
مدیرعامل باشگاه ذوب آهن همراه گردیده است،  تا در جمع 
خبرنگاران پیرامون عدم اعلام رایُ کمیته استیناف مطالبی 

را ایراد نماید.
مروری داریم به سخنان مهندس فریدونی مدیرعامل باشگاه 

ذوب آهن:
دلیل تاخُیر رایُ کمیته استیناف را نمی دانیم، می گویند 

تجهیزات VAR در لیست تحریم ها است!
کمیته  از  انتقاد  با  اصفهان  ذوب آهن  باشگاه  مدیرعامل 
استیناف در صدور رایُ بازی تیم های سایپا و پیکان گفت: 
بیش از ۳۸ روز از این داستان گذشته و دلیل این تاخُیر را 

هنوز هم نمی  دانیم.
مهندس فریدونی تصریح کرد: همه از این جریان خسته 
شده اند و دیرتر اعلام شدن آن بی فایده و در پرده ابهام 

مانده است.
مجتبی فریدونی روز پنجشنبه، ۱۰ تیرماه در جمع خبرنگاران 
اظهارکرد:  ذوب آهن  فوتبال  تیم  وضعیت  خصوص  در 
خوب  تلاش  باوجود  آهن،  ذوب  فوتبال  تیم  متاسفانه 

بازیکنان و بازی هایی که انجام می دهند، نتیجه نمی گیرد!
باشیم،   نتیجه  گیری داشته  برای  باید فکری  افزود:  وی 
بازی تیمی بازیکنان رشد کرده، نحوه بازی در زمین و خلق 
موقعیت هایی که بازیکنان روی دروازه حریف ایجاد می کنند 
و این که در اکثر بازی ها نسبت بر حریف برتری دارند شکی 

نیست، اما در نتیجه گیری ضعیف بودند.
وی خاطر نشان کرد: البته بحث داوری هم همچنان ما را 
آزار می دهد، ابتدای فصل شدیدتر بود و هنوز هم ادامه دارد، 
در بازی مقابل تراکتور سازی هم شاهد بودیم که چگونه ۳ 

امتیاز را از تیم ما گرفتند، اما تلاش می کنیم در چند بازی 
باقیمانده نتیجه بهتری بگیریم.

مدیرعامل باشگاه ذوب آهن در ارتباط با بحث عدم صدور رایُ 
کمیته استیناف در خصوص بازی تیم های سایپا و پیکان 
گفت: در خصوص رایُ کمیته استیناف دیگر خسته شدیم، 
بیش از یک ماه و نیم از رایُ صادر شده کمیته انضباطی 
گذشته است و خبری از رایُ کمیته استیناف نیست، هر 
موضوعی زمان خود را دارد، و باید پیش از پایان مسابقات 
سریع تر این رایُ اعلام شود تا تیم ها تکلیف خود را بدانند، 

تیم هایی مثل نساجی، ذوب آهن  و حتی خود سایپا!
وی اضافه کرد: صحبت با فدراسیون و سازمان لیگ دیگر 
پاسخگو  کردیم کسی  است، هر چقدر صحبت  بی فایده 
نیست، نیم فصل اول اعتراض کردیم و به نشانه اعتراض 
گفتیم از لیگ کنار می کشیم؛ اما کسی توجه نکرد، ما 
نمی گوییم عمدی در کار است، اما اگر سهوی هم در کار 

باشد، کمیته داوران باید رسیدگی کند.
ارزیابی  است کلاس های  لازم  اگر  کرد:  تصریح  فریدونی 
جسمی، روانی و هرچه لازم است را انجام دهند تا چنین 

اشتباهاتی تکرار نشود.
وی یادآور شد:  تیمی می آید چندین میلیارد هزینه می کند 

و با ۴ اشتباه داوری همه سرمایه گذاری ها از بین می رود.
وی با بیان اینکه فدراسیون اجازه ورود تجهیزات VAR  را 
نمی دهد، خاطرنشان کرد: فدراسیون خود را وارد این قضیه 
باشگاه ها دخالت کرده و  نمی کند و اجازه هم نمی دهد 

سیستم را وارد کنند. 
به  اردیبهشت   ۱۸ افزود:  آهن  ذوب  باشگاه  مدیرعامل 
فدراسیون و سازمان لیگ نامه نوشتیم که می خواهیم با 
هزینه باشگاه این سیستم ها را وارد کنیم و شما فقط تا یید 
نکنید، شرکت هایی هم که با آن ها مذاکره کردیم همگی 
تایُید شده فیفا هستند، دو ماه از این قضیه گذشته است 
و رئیس فدراسیون در برنامه فوتبال برتر می گوید تحریم ها 
از تجهیزات  را نمی دهد، کدام یک  اجازه ورود تجهیزات 
VAR  شامل تحریم است؟ این وسائل دوربین و تجهیزات 

کامپیوتری است.
فریدونی در خصوص روند پرونده شکاری گفت: پرونده رضا 
شکاری در زمان آقای سعید آذری مطرح گردید، شکایتی به 
فیفا شد که دو محور داشت،  یکی موضوع حق رشد به قول 
آقای آذری و به قول ما هزینه خدمات آموزشی و دیگری 
نقض قرارداد، چرا که شکاری زمانی که با ذوب آهن قرارداد 

داشت بدون فسخ آن با روبین کازان قرارداد منعقد کرد. 
وی اضافه کرد: سال گذشته فیفا رای داد و بحث غرامت 

آموزشی را قبول کرد که در جریان آن صدهزار دلار از روبین 
کازان گرفتیم، اما در بخش نقض قرارداد فیفا رایُ نداد و 
گفت مصداق امر مختومه را دارد، گفتند چون در کمیته 
انضباطی ایران رایُ صادر شده ما ورود نمی  کنیم، شکایت 
ما را نپذیرفتند، بعد از این جریان در زمانی که در هیئت 
مدیره بودم با صحبت هایی که با وکلای ایتالیایی و انوری 
و میرحیدری وکلای ایرانی باشگاه داشتیم به این نتیجه 
رسیدیم که در این قضیه هم می توانیم پیروز شویم و 
بنابراین پرونده جدید طرح کردیم و در آن از روبین کازان، 
شکاری و فیفا به سوی دادگاه عالی ورزش )CAS( شکایت 
کردیم که ۱۳ فوریه ۲۰۲۰ پرونده ما باز شد و بعد از مدتها 
آبان سال گذشته جلسه آن به صورت آنلاین برگزارشد و چند 

روز گذشته نتیجه آن مشخص گردید.
وی ادامه گفت: موردی که فیفا به آن ورود نکرد و به عنوان 
نقض قرارداد یاد کرد و گفت امروز مختومه است، برای آن 
از طرف دادگاه عالی ورزش رایُ صادر گردید و گفته شد که 
باشگاه روبین کازان و شکاری باید ۳۰۰ هزار یورو جریمه 
پرداخت کنند که با خسارت تاخُیر که سالی ۵ درصد است 
چیزی حدود ۳۶۰ یا ۳۷۰ یورو می شود و با در نظر گرفتن 
هزینه دادرسی که ۷۲ هزار فرانک سوئیس بود و از سوی 
ما به شاکی پرداخت شد نیز با این رایُ که صادر شد،  تمام 
هزینه ها را شکاری و باشگاه روبین کازان باید پرداخت کنند 

که ۷۲ هزار فرانک سوئیس نیز به ما برگردانده خواهد شد.
بدون شک یکی از پرونده های جنجالی تاریخ فوتبال ایران، 
بسیاری  شائبه های  است،  سایپا  و  پیکان  دیدار  پرونده 
آن دیدار فوق  پیرامون  اتفاقات  و  نهایی  رای  درخصوص 
جنجالی مطرح است که تاخیر در صدور حکم استیناف هم 
به آن ها افزوده است، اما فدراسیون فوتبال بی شک باید 
پاسخگویِ این ابهامات باشد، زیرا باتوجه به شرایط جدولی، 
سه تیم ذوب آهن، نساجی و سایپا، رای استیناف می تواند 
سرنوشت سه تیم، حتی چند استان را تحت تاثیر قرار دهد، 
با رعایت حق انصاف و توجه کامل به  پس امیدواریم، 
قوانین داخلی و بین المللی رای این پرونده هرچه سریعتر 

اعلام شود تا خدایی نکرده، حقی ضایع نشود.
اما به عقیده نگارنده، بهتر آن است باشگاه ریشه دار ذوب 
آهن اصفهان که همواره ضمن تاکید به رعایت اخلاق در 
ورزش، ماننده سنوات گذشته، نهایت تلاش خود را برای 
اعتلای ورزش استان شهید پرور اصفهان مبذول داشته باشد 
و در فوتبال  دیگر به امید این و آن نباشد، پنج هفته دیگر 
فرصت دارد و می تواند با تلاش مضاعف و کسب نتایج 

دلخواه جبران مافات کند و در لیگ برتر باقی بماند.

فدراسیون فوتبال پاسخگو شائبه ها باشد؛

ابهام در تاخیر صدور حکم استیناف!

حرف آخر

نظر اسکوچیچ درباره رقیبان ایران: 
برای تمامی رقیبان مان احترام قائلیم

در  ایران  فوتبال  ملی  تیم  سرمربی  اسکوچیچ،  دراگان 
یادداشتی درباره ی قرعه کشی انتخابی  جام جهانی و گروه  
ترجیحی  نه  نوشت:  این مسابقات  در  فوتبال  تیم ملی 
نه تیمی  با دیگر تیم ها داشتیم و  در مورد هم گروهی 
که بخواهیم از مواجهه با آن اجتناب کنیم. هر کدام از 
تیم ها به نوبه ی خود باکیفیت هستند و ما برای تمامی 
رقیبان مان احترام قائلیم، سرمربی تیم ملی فوتبال ایران 
ادامه داد: اکنون تنها این مهم است که بدانیم در مقابل 
چه تیم هایی باید صف آرایی کنیم تا بهتر بتوانیم تیم 
به  من  کنیم.  آماده  پیش رو  مسابقات  برای  را  خودمان 
تیم مان باور دارم و مطمئنم با حمایت تمامی شما مردم 

ایران، به جام جهانی ۲۰۲۲ قطر راه خواهیم یافت.

ادامه بهانه جویی عربستانی ها برای 
سفر به ایران: انصراف از مسابقات 

قهرمانی آسیا

نشریه »الریاض« عربستان مدعی شد فدراسیون هندبال 
در  حضور  از  را  کشور  این  ملی  تیم  انصراف  سعودی 
مسابقات قهرمانی آسیا 2022 را به دلیل میزبانی ایران 
در این مسابقات اعلام خواهد کرد، با اعلام کنفدراسیون 
میزبان  کشورمان  گذشته  ماه  فروردین  در  آسیا  هندبال 
مهمترین و معتبرترین مسابقات هندبال قاره آسیا شده 
بود. براساس برنامه اعلام شده این رقابت ها در ژانویه ۲۰۲۲ 

)دیماه ۱۴۰۰( برگزار خواهد شد.

در اعتراض به کمیته استیناف: 
الهامی استعفا داد

ساکت الهامی پس از شکست یک بر صفر نساجی مقابل 
پیکان از سمت خود استعفا کرد، وی با حضور در نشست 
خبری پس از این مسابقه اعلام کرد با توجه به رای کمیته 
پیکان  درباره دیدار سایپا و  فوتبال  انضباطی فدراسیون 
و سه بر صفر شدن این مسابقه به سود سایپا از سمت 
خود استعفا می دهد، سرمربی نساجی البته اعلام کرد روز 
گذشته قصد داشته این کار را انجام بدهد اما در نهایت 
تصمیم گرفت پس از مسابقه با پیکان استعفای خود را 

اعلام کند.

اخبار ورزشی

اصغر قلندری

  نویسنده و روزنامه نگار

بدون شک یکی از پرونده های جنجالی تاریخ فوتبال ایران، پرونده دیدار پیکان و سایپا است، شائبه های بسیاری 
درخصوص رای نهایی و اتفاقات پیرامون آن دیدار فوق جنجالی مطرح است که تاخیر در صدور حکم استیناف هم به آن ها 

افزوده است، اما فدراسیون فوتبال بی شک باید پاسخگویِ این ابهامات باشد، زیرا باتوجه به شرایط جدولی، سه تیم ذوب آهن، 
نساجی و سایپا، رای استیناف می تواند سرنوشت سه تیم، حتی چند استان را تحت تاثیر قرار دهد، پس امیدواریم، با رعایت حق 

انصاف و توجه کامل به قوانین داخلی و بین المللی رای این پرونده هرچه سریعتر اعلام شود تا خدایی نکرده، حقی ضایع نشود.


